
Protok61 Nr XVI/12 

XVI sesji Sejmiku Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego, kt6ra odbyla si~ 
w dniu 30 stycznia 2012r. w godz. od 10.10 do 13.00 w sali nr 12 Swi~tokrzyskiego 
Urz~du Wojew6dzkiego w Kielcach. 

Obradom przewodniczyl Tadeusz Kowalczyk - przewodnicz~cy Sejmiku. 

Sesja odbyla si~ wedlug nast~puj'tcego porz'ldku obrad: 

L 	 Otwarcie XVI sesji Sejmiku Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego. 
2. 	 Stwierdzenie kworum. 
3. 	 Zgloszenie wniosk6w 0 zmian~ lub uzupelnienie porz'tdku obrad sesji - glosowanie 

nad wnioskami 0 zmian~ lub uzupelnieniem porz'tdku obrad. 
4. 	 Wyb6r sekretarzy obrad. 
5. 	 Zapytania i interpelacje Radnych. 
6. 	 Informacja Marszalka Wojew6dztwa z dzialalnosci Zarz'tdu Wojew6dztwa 

Swi~tokrzyskiego w okresie pomi~dzy sesjami, 
7. 	 Informacja Przewodnicz'tcego i Wiceprzewodnicz'tcych Sejmiku z dzialalnosci 

w okresie pomi~dzy sesjami. 
8. 	 Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie Kryteri6w podzialu srodk6w Funduszu 

Pracy dla samorz'td6w powiatowych na finansowanie w 2012 roku program6w 
na rzecz promocji zatrudnienia, lagodzenia skutk6w bezrobocia i aktywizacji 
zawodowej oraz innych zadan fakultatywnych: 

a) wyst'lPienie Wicemarszalka Wojew6dztwa p. Grzegorz Swiercz, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Wsp61pracy z Zagranic't, 

c) dyskusja, 

d) glosowanie uchwaly 


9. 	 Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie przyj~cia do realizacji Strategii Polityki 
Spolecznej Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego na lata 2012 - 2020: 

a) wyst'lPienie Wicemarszalka Wojew6dztwa - p. Grzegorz Swiercz, 
b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Spolecznej i Spraw Rodziny, 
c) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Wsp61pracy z Zagranic't, 
d) dyskusja, 
e) glosowanie uchwaly 

10. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie przyj~cia do realizacji Wojew6dzkiego 
Programu Przeciwdzialania Narkomanii na lata 2011 - 2016: 

a) wyst'lPienie Wicemarszalka Wojew6dztwa - p. Grzegorz Swiercz, 
b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Spolecznej i Spraw Rodziny, 
c) dyskusja, 
d) glosowanie uchwaly 

11. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie akceptacji wniosku do Ministra Nauki 
i Szkolnictwa Wyzszego dotycZ'tcego utworzenia "Panstwowej Szkoly Zawodowej 
w Skarzysku Kamiennej" 

a) wyst'lPienie Marszalka Wojew6dztwa - p. Adam Jarubas, 

b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, 

c) dyskusja, 

d) glosowanie uchwaly 




12. Rozpatrzenie projektu uchwaly w spraWle ustalenia nowego przebiegu drogi 
wojewodzkiej Nr 753: 

a) wystcwienie Czlonka Zarzlldu - p. Jan Mackowiak, 
b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Wspolpracy z Zagranic/l, 
c) dyskusja, 
d) glosowanie uchwaly 

13. Rozpatrzenie uchwaly w sprawie wyznaczenia aglomeracji Gowarczow: 
a) wystcwienie Czlonka ZarZ'ldu - p. Piotr Zollldek, 
b) stanowisko Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska, 
c) dyskusja, 
d) glosowanie uchwaly 

14. Rozpatrzenie uchwaly w sprawie wyznaczenia aglomeracji Dzialoszyce: 
a) wystcwienie Czlonka Zarzll.<iu p. Piotr Zollldek, 
b) stanowisko Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska, 
c) dyskusja, 
d) glosowanie uchwaly 

15. Rozpatrzenie uchwaly w sprawie wyznaczenia aglomeracji Nowy Korczyn: 
a) wystcwienie Czlonka Zarzll.<iu - p. Piotr Zollldek, 
b) stanowisko Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska, 
c) dyskusja, 
d) glosowanie uchwaly 

16. Rozpatrzenie uchwaly w sprawie wyznaczenia aglomeracji Opatow: 
a) wystcwienie Czlonka Zarzlldu - p. Piotr Zollldek, 
b) stanowisko Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska, 
c) dyskusja, 
d) glosowanie uchwaly 

17. Rozpatrzenie uchwaly w sprawie wyznaczenia aglomeracji SkarZysko Kamienna: 
a) wystcwienie Czlonka ZarZ'ldu - p. Piotr Zollldek, 
b) stanowisko Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska, 
c) dyskusja, 
d) glosowanie uchwaly 

18. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie zmiany uchwaly Nr XV1275/11 Sejmiku 
Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego z dnia 29 grudnia 2011 roku w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego na lata 2012 
2038: 

a) wystcwienie Skarbnika Wojew6dztwa p. Maria Fidzinska-Dziurzynska, 

b) stanowisko Komisji Budzetu i Finansow, 

c) dyskusja, 

d) glosowanie uchwaly 


19. Rozpatrzenie projekt6w uchwal w spraWle zmIan w budzecie wojew6dztwa 
na 2012r.: 

a) wystcwienie Skarbnika Wojewodztwa p. Maria Fidzinska-Dziurzynska, 
b) stanowisko Komisji Budzetu i Finans6w, 
c) dyskusja, 
d) glosowanie uchwaly 

20. Sprawy rozne. 
21. Zamkni~cie obrad XVI sesji Sejmiku Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego. 
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Przebieg posiedzenia 

Ad 1. 

Przewodniczllcy Sejrniku otworzyl obrady XVI sesJl Sejmiku Wojewodztwa 
Swi~tokrzyskiego. Powital radnych i zaproszonych gosci zgodnie z zal~czonymi listami 
obecnosci (zalqczniki nr: 1,2,3,4,5), a takze obecnych na sesji uczniow II Liceum 
Ogolnoksztalc~cego im. Jana Sniadeckiego w Kielcach wraz z opiekunami - p. Teres~ 
Romansk~i p. Marzen~Iwanick~. 

Nast~pnie przewodniczllcy Sejrniku poinformowal, iz na sali obecny jest Jan Mela - polski 
polarnik, najmlodszy w historii zdobywca biegunow (polnocnego i poludniowego) 
w ci~ jednego roku. Jest jednoczesnie pierwszym niepelnosprawnym, ktory dokonal 
takiego wyczynu. Zalozyl fundacj~ "Poza Horyzonty". Jest wspolautorem programu 
podrozniczego w Radiu Krakow - "Mi~dzy biegunami". 

Przewodnic~cy powital rownie serdecznie ambasadorow fundacji "Poza Horyzonty"
p. Weronik~ Gurdek i p. Roberta Biemackiego. 

W dalszej kolejnosci przewodniczllcy Sejrniku udzielil glosu Jankowi Meli, ktory wyrazil 
radose, iz moze uczestniczye w sesji Sejmiku Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego. Odniosl si~ 
do problemu niepelnosprawnosci, zwlaszcza ludzi po amputacjach konczyn. Nast~pnie 

przedstawil fundacj~ "Poza Horyzonty", ktora pomaga osobom niepelnosprawnym 
w zdobywaniu srodkow na protezy konczyn. Poinformowal, iz fundacja skupia pi~edziesi~ciu 
podopiecznych, ktorzy czekaj~ na pomoc, w tym takze osob~ z Wojewodztwa 
Swi~tokrzyskiego. Na koniec Jan wyrazil nadziej~ ze wszystkie dzialania fundacji b~d~ 
przynosily duze efekty. 

Marszalek Wojew6dztwa wraz z przewodniczllcyrn Sejrniku serdecznie podzi~kowali 
Janowi Meli oraz ambasadorom fundacji "Poza Horyzonty" za obecnose na sesji Sejmiku 
wr~czaj~c im upominki. 

Ad 2. 

Przewodniczllcy Sejrniku stwierdzil, iz w sesji uczestniczy 28 radnych, tym samym obrady 
s~prawomocne. 

Ad 3. 

Radni otrzymali porz~dek obrad sesji (zalqcznik nr 6). 

Przewodniczllcy Sejrniku poinformowal, iz przed sesj~ Sejmiku Zarz~d Wojewodztwa 
zglosil, aby w punkcie 11 rozpatrzye projekt uchwaly w sprawie akceptacji wniosku 
do Ministra Nauki i Szkolnictwa Wyzszego dotyc~cego utworzenia "Panstwowej Szkoly 
Zawodowej w Skarzysku - Kamiennej". 



Ad 4. 

Na sekretarzy Sejmik wybral radnych: Grigora Szaginiana i Mieczyslawa Sasa. 

AdS. 

W pUnkcie "Zapytania i interpelacje radnych" glos zabrali: 

posel Maria Zuba, kt6ra poruszyla temat kryteri6w podzialu srodk6w z Funduszu Pracy. 
Zdaniem Pose! Zuby pieniqdze z Funduszu Pracy od 2009 roku przeznaczane Set na inne cele, 
w tym na praktyki i staze medyczne, kt6re powinny bye finansowane z innych zr6del. 
Sytuacja ta powoduje, iz w Urz~dach Pracy brakuje srodk6w na aktywizacje bezrobotnych. 
Przypomniala r6wniez, iz w 2010 roku na aktywizacj~ bezrobotnych wydano 7,3 mId zl. 
W pracach nad budzetem 2011 roku na ten sam cel zaplanowano juz tylko 3,2 mId zl. 
Klub Prawo i Sprawiedliwose wnioskowal, aby zwi~kszyc t~ kwot~ 0 2,4 mId zl. Niestety 
wniosek ten nie uzyskal poparcia. Podobnie bylo jezeli chodzi 0 prace nad budzetem 2012, 
gdzie Rzetd zwi~kszyl kwot~ zaledwie 0 200 mIn zl, kt6ra wg Pose! jest niewystarczajetca. 
Z perspektywy naszego wojew6dztwa mozna dostrzec wi~ksze potrzeby na te srodki. 
lednoczesnie poinformowala, iz na koniec roku w Funduszu Pracy znajdzie si~ ponad 7 mId 
zl, co moze swiadczyc, iz Rzetd traktuje ten Fundusz jako rezerw~ do pokrywania dlugu. 
Na koniec Posel Maria Zuba zaapelowala do Zarzetdu Wojew6dztwa 0 to, aby wsp6lnie 
wystqpie do Rzetdu w sprawie zmiany kryteri6w, dlatego, ze one przestajet bye skuteczne. 
Powinnismy tez skierowae naciski na Rzetd, aby nasze wojew6dztwo dostawalo wi~ksze 
pienietdze, 

radna Marzena Marczewska zlozyla interpelacje: 
- w sprawie zorganizowania "Regionalnego Kongresu Kultury", kt6ry mialby na celu 
rozpocz~cie publicznej debaty nad stanem kultury i regionalnet polityket w tym zakresie. 
Pozwolilby on r6wniez stworzye odpowiedniet przestrzen do dyskusji nad pozetdanym 
ksztaltem kultury w Kielcach i calym wojew6dztwie. W debacie mogliby wziete udzial 
przedstawiciele sektora kultury, przemysl6w kreatywnych, instytucji kulturotw6rczych, 
organizacji pozarzetdowych, przedsi~biorcy, artysci, eksperci i samorzetdowcy (interpelacja 
stanowi zalqcznik nr 7), 
- w sprawie koniecznosci przeprowadzenia konsultacji z rektorami kieleckich uczelni 
w zwiqzku z planami powolania Panstwowej Wyzszej Szkoly Zawodowej w Skarzysku -
Kamiennej. Zdaniem radnej powolanie kolejnej szkoly wyzszej w okolicach Kielc powinno 
bye skonsultowane z rektorami uczelni publicznych dzialajetcych w miescie. Poza tym 
uczelnia powolywana w Skarzysku-Kamiennej powinna miee w swojej ofercie kierunki 
zwietzane z istniejetcym w miescie przemyslem, stetd tez koniecznose nawietzania wsp6lpracy 
z uczelniami typu politechnicznego (interpelacja stanowi zalqcznik nr 8), 

radna Malgorzata Muzol poinformowala, iz do konca lutego br. roku b~dzie trwal proces 
likwidacji jak r6wniez przeksztalcania szk61. Duza grupa nauczycieli, zwlaszcza mlodych 
wraz z dniem 31.08.2012r. straci prac~. W zwiqzku z tym radna zadala pytanie czy istnieje 
mozliwose, w ramach srodk6w z programu "Kapital Ludzki" (lub innych), przygotowac 
i wdrozye program doskonalenia zawodowego, kt6ry pozwoli nauczycielom uzyskac nowe 
kwalifikacje? (interpelacja stanowi zalqcznik nr 9), 

radna Jolanta Kr~cka zlozyla interpelacj~ dotyczetCet drastycznego wzrostu koszt6w 
funkcjonowania Szpitali od 1 stycznia 2012r. (interpelacja stanowi zalqcznik nr 10), 



wraz ze stanowiskiem Komisji Zdrowia, Polityki Spolecznej i Spraw Rodziny w ww. sprawie, 
w ktorym Komisja wyraza duze zaniepokojenie bardzo trudn'l. sytuacj'l. finansow'l. szpitali, 
wynikaj'l.c'l. z nowych ustawowych obcictZen, ktore uderzaj'l. w szpitale od pocz'l.tku 2012 
roku. Na uwag~ zasluguj'l. nowe regulacje prawne zwi'l.zane m.in. ze wzrostem placy 
minimalnej, wzrostem skladki rentowej, obowi'lZkiem ubezpieczenia szpitali z tytulu zdarzen 
medycznych, rosn'l.cymi z roku na rok kosztami mediow, uslug zewn~trznych oraz 
urz~dowych cen lekow. Komisja uznaje, iz nowe obcictZenia doprowadz'l. do pogorszenia 
jakosci opieki nad pacjentem. Konsekwencj'l. wprowadzenia tych regulacji b~dzie 
zwi~kszenie strat finansowych, ktore b~d'l. musialy bye pokryte przez samorz'l.dy. W zwi'l.zku 
z tym Komisja Zdrowia, Polityki Spolecznej i Spraw Rodziny zwraca si~ do Marszalka 
Wojewodztwa 0 przedstawienie tego stanowiska na Konwencie Marszalkow Wojewodztw RP 
(stanowisko stanowi zalqcznik nr 11), 

radny Bogdan Latosinski zlozyl interpelacje dotycz'l.ce: 

- licznych interwencji tak samorz'l.dowcow jak rowniez pasaZerow w sprawie funkcjonowania 

publicznego transportu w regulamej komunikacji autobusowej. Mowa tu 0 przewoznikach, 

ktorzy swiadomie i celowo lami'l. przepisy ustawy, wprowadzaj'l.c chaos wsrod pasazerow 

oraz dzialaj'l. na szkod~ przewoznikow przestrzegaj'l.cych przepisow (interpe/acja stanowi 

zalqcznik nr 12), 

- trudnosci ekonomicznych, jakie przezywaj'l. niemal wszystkie przedsi~biorstwa PKS 

w Wojewodztwie Swi~tokrzyskim. Radny zaapelowal do Marszalka Wojewodztwa 

o powtome przeanalizowanie i podj~cie decyzji w stosunku do tych przedsi~biorstw, 

a w konsekwencji komunalizacji przedsi~biorstw PKS w Wojewodztwie Swi~tokrzyskim 
przez Samorz'l.d Wojewodztwa (interpe/acja stanowi zalqcznik nr 13), 

radny Wojciech Borz~cki zlozyl interpelacj~ w sprawie przygotowanego przez Ministerstwo 

Finansow projektu zmiany ustawy 0 finansach publicznych a dnia 8 grudnia 2011r.. Zmiany 

te zakladaj'l. znaczne ograniczenia deficytu jednostek samorz'l.dowych. Oznaczaloby to dla 

naszego wojewodztwa katastrof~ inwestycyjn'l.. Samorz'l.d Wojewodztwa nie bylby w stanie 

wykorzystae srodkow europejskich na realizacj~ pot~znych inwestycji, ktorych punkt 

kulminacyjny planowany byl na lata 2012 - 2014. Gdyby proponowane przez Ministerstwo 

Finansow zmiany weszly w zycie Wojewodztwo Swi~tokrzyskie byloby zmuszone 

do redukcji deficytu w 2012r. 0 kwot~ 133,3 mIn zl, przez co z kolei nie zostalyby 

zrealizowane zaplanowane wczesniej inwestycje kluczowe dla regionu i wykorzystane srodki 

UE. 

W zwi'lZku z tym radny zwrocil si~ z prosb'l. do Zarz'l.du Wojewodztwa 

oraz do parlamentarzystow z naszego regionu 0 interwencj~ na szczeblu centralnym w ww. 

sprawie. (interpe/acja stanowi zalqcznik nr 14), 


radny Mieczyslaw G~bski zlozyl interpelacje dotycz'l.ce: 

- prosby 0 informacj~ na temat funkcjonowania Regionalnych Przewozow Kolejowych 

Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego oraz zamierzeniach na najblizsz'l. przyszlose (interpe/acja 

stanowi zalqcznik nr 15), 


prosby 0 informacj~ 0 podj~tych dzialaniach przez Zarz'l.d Wojewodztwa w Spolce 
Lotnisko Maslow, gdzie Samorz'l.d Wojewodztwa jest najwi~kszym udzialowcem 
po wyst'l})ieniu ze spolki Gminy Maslow, oraz w zwi'lZku z roszczeniami Gminy Maslow 
do Spolki Lotnisko Maslow. (interpe/acja stanowi zalqcznik nr 16), 

radny Ryszard Nosowicz zwrocil uwag~, iz nalezaloby przyjrzee si~ zbiomikom rotacyjnym. 
W szczegolnosci wspomnial 0 zbiomiku rotacyjnym w Starachowicach, gdzie istnieje staw, 

http:dotycz'l.ce
http:Zarz'l.du
http:dotycz'l.ce
http:samorz'l.dy


ktory moglby, oprocz zbiomika rotacyjnego, pelnic rol~ szlaku kajakowego ze Skarzyska 
do Starachowic i dalej. W zwiqzku z tym zwrocil si~ z zapytaniem 0 srodki finansowe na ten 
projekt. 

Ustn'l. interpelacj~ radny zlozyl takze w sprawie remontu drogi 744, ktora przebiega przez 
Starachowice do granic Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego. Zwrocil uwag~, iz Wojewodztwo 
Mazowieckie dokonalo remontu swojej cz~sci ww. drogi. Teraz czas na Wojewodztwo 
Swi~tokrzyskie. 

Na koniec poinformowal, iz w zeszlym tygodniu uczestniczyl w uroczystosciach 90-ciolecia 
Wojewodzkiego Specjalistycznego Szpitalika Dzieci~cego w Kielcach. W zwi'l.zku 
z osiqgni~ciami tej placowki radny zadeklarowal, iz z kai:dej diety do konca kadencji b~dzie 
przekazywal kwot~ pieni~zn'l. na rzecz Szpitalika, do czego namawial rowniez pozostalych 
Radnych Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego. 

radny J6zef Grabowski wrocil do skladanych juz wczesniej interpelacji dotycz'l.cych 
polderow zalewowych. Poinformowal, iz na ostatniej sesji Rady Powiatu Ostrowieckiego byl 
podnoszony temat, aby odbyc spotkanie na terenie Ostrowca Swi~tokrzyskiego z Gmin'l. 
Bodzechow, Gmin'l. Cmielow i Swi~tokrzyskim Zarz'l.dem Melioracji i Gospodarki Wodnej 
w Kielcach, gdyz brak zagrozenia powodziowego w ubieglym roku moze powodowac pewnie 
uspienie. Spotkanie takie pozwoliloby wypracowac wspolne stanowisko jak zabezpieczac si~ 
na przyszlosc przed powodziq, 

radny Marek Boguslawski odniosl si~ do interpelacji radnego Wojciecha Borz~ckiego 
w sprawie projektu zmian w ustawie 0 finansach publicznych, ktor'l. w pelni poparl. Uznal 
rowniez, iz wprowadzenie tych zmian doprowadzi do katastrofy nie tylko w Wojewodztwie 
Swi~tokrzyskim, ale takze w calej "scianie wschodniej". Radny wyrazil rowniez 
zaniepokojenie w stosunku do innych sytuacji m.in. sytuacji na rynku pracy, w sluzbie 
zdrowia i rolnictwie, 

radna Maria Ad~rnczyk poinformowala, iz Swi~tokrzyskiemu Bankowi Zywnosci 
w Ostrowcu Swi~tokrzyskim przyznano ok. 4 tys. ton zywnoSCl. 
W programie zywienia znalazly si~ nowe produkty takie jak sery, maslo, olej rzepakowy, 
konserwy itp. Radna uznala, iz b~dzie to ogromna pomoc dla ludzi potrzebuj'l.cych. 

posel Jaroslaw Rusiecki nawi'l.zal do problemu zmiany ustawy 0 finansach publicznych jak 
rowniez uznal za zasadn'l. interpelacj~ radnej Marzeny Marczewskiej dotycz'l.C'l. Regionalnego 
Kongresu Kultury. Nast~pnie poinformowal, iz podczas 7. posiedzenia Sejmu (27 stycznia 
br.) poslowie uchwalili budzet panstwa na 2012r. zakladaj'l.cy, zdaniem posla, 
nieprzekraczalnie 55 % progu. Kolejnymi problemami S'l. problemy samorz'l.dow, problemy 
z funkcjonowaniem kultury, szpitali i szkol. W imieniu parlamentarzystow Prawa 
i Sprawiedliwosci zadeklarowal wsparcie dla radnych i Marszalka Wojewodztwa w szukaniu 
drog rozwi'l.Zania. 

Przewodnicz~cy Sejrniku Tadeusz Kowalczyk przypomnial, iz kiedy byl przewodnicz'l.cym 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu wyrazal swoj'l. w'l.tpliwosc co do zasadnosci przyznania 
srodkow finansowych na kultur~ dla Wojewodztwa Dolnosl'l.skiego, ktore stukrotnie 
przekraczaly w tamtym czaSle srodki finansowe przyznane dla Wojewodztwa 
Swi~tokrzyskiego. 

http:zakladaj'l.cy


Posel Jaroslaw Rusiecki nawic:\zujftC do wypowiedzi poprzednika wyjaSnil, iz najwi~ksze 
srodki zawsze kierowane Sft na Wojew6dztwo Dolnoslftskie, poniewaz wlaSnie tam jest 
najwi~cej w Polsce zabytk6w, kt6re przez lata okupacji, p6zniej przez lata powojenne, byly 
dotkni~te brakiern przekazywania srodk6w na konserwacj~. 

Ad 6. 

Radni otrzyrnali "Infonnacj~ Marszalka Wojew6dztwa z dzialalnosci Zarzftdu Wojew6dztwa 
Swi~tokrzyskiego w okresie porni~dzy sesjarni (zalqcznik nr 17). 

Wobec braku sprzeciwu Przewodnicz~cy Sejmiku uznal, iz Sejrnik przyjftl ww. "Infonnacj~ 
Marszalka...". 

Ad 7. 

Radni otrzyrnali "Infonnacj~ PrzewodnicZflcego i Wiceprzewodniczftcych Sejrniku 
o dzialaniach podejrnowanych w okresie porni~dzy sesjarni" (zalqcznik nr 18). 

Wobec braku sprzeciwu Przewodnicz~cy Sejmiku uznal, iz Sejrnik przyjftl ww. " Infonnacj~ 
Przewodniczftcego...". 

Ad 8. 

Radni otrzyrnali projekt uchwaly w sprawie Kryteri6w podzialu srodk6w Funduszu Pracy dla 
samorzftd6w powiatowych na finansowanie w 2012 roku program6w na rzecz prornocJI 
zatrudnienia, lagodzenia skutk6w bezrobocia i aktywizacji zawodowej oraz innych zadail 
fakultatywnych (zalqcznik nr 19). 

Nast~pnie glos zabral Wicemarszalek Wojew6dztwa SWiftokrzyskiego - Grzegorz 
Swiercz, kt6ry przedstawil ww. projekt, orn6wil jego trese, a nast~pnie wni6s1 0 przyj~cie 
przez Sejrnik. 

Grzegorz Galuszka, przewodnicz~cy Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 
i Wsp61pracy z Zagranic~, poinfonnowal 0 pozytywnyrn zaopiniowaniu ww. projektu 
uchwaly przez Kornisj~ (Opinia Nr 33112 stanowi zalqcznik nr 20). 

Glos6w w dyskusji nie bylo. 

Przewodnicz~cy Sejmiku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie Kryteri6w 
podzialu srodk6w Funduszu Pracy dla sarnorZfld6w powiatowych na finansowanie w 2012 
roku program6w na rzecz prornocji zatrudnienia, lagodzenia skutk6w bezrobocia i aktywizacji 
zawodowej oraz innych zadail fakultatywnych. Zapytal kto z radnych jest za podj~ciern 
uchwaly, kto jest przeciwny, kto wstrzyrnal si~ od glosowania? 

Uchwala Nr XVII295112 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejrnik jednoglosnie i stanowi 
zalqcznik nr 21 do protokolu. 



Ad 9. 

Radni otrzyrnali projekt uchwaly w sprawie przyj~cia do realizacji Strategii Polityki 
Spolecznej Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego na lata 2012 - 2020 (zalqcznik nr 22). 

J;Jast~pnie glos zabral Wicemarszalek Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego - Grzegorz 
Swiercz, kt6ry przedstawil ww. projekt, om6wil jego trese, a nast~pnie wni6s1 0 przyj~cie 
przez Sejrnik. 

Jolanta Kr~cka, przewodnicza}ca Komisji Zdrowia, Polityki Spolecznej i Spraw Rodziny, 
poinformowala 0 pozytywnyrn zaopiniowaniu ww. projektu przez Komisj~ (Opinia Nr 27/12 
stanowi zalqcznik nr 23). 

Grzegorz Galuszka, przewodnicza}cy Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 
i Wsp61pracy z Zagranica}, poinformowal 0 pozytywnyrn zaopiniowaniu ww. projektu 
uchwaly przez Komisj~ (Opinia Nr 34/12 stanowi zalqcznik nr 24). 

Glos6w w dyskusji nie by to. 

Przewodnicz~cy poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie przyj~cia do realizacji 
Strategii Polityki Spolecznej Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego na lata 2012 - 2020. Zapytal 
kto z radnych jest za podj~ciem uchwaly, kto jest przeciwny, kto wstrzyrnal si~ 
od glosowania? 

Uchwala Nr XVII296112 w ww. sprawle zostala podj~ta przez Sejmik jednoglosnie 
i stanowi zalqcznik nr 25 do protokolu. 

Ad 10. 

Radni otrzymali projekt uchwaly w sprawie przyj~cia do realizacji Wojew6dzkiego Prograrnu 
Przeciwdzialania Narkornanii na lata 2011 - 2016 (zalqcznik nr 26). 

Nast~pnie glos zabral Wicemarszalek Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego - Grzegorz 
Swiercz, kt6ry przedstawil ww. projekt, om6wil jego trese, a nast~pnie wni6s1 0 przyj~cie 
przez Sejrnik. 

Jolanta Kr~cka, przewodnicza}ca Komisji Zdrowia, PoIityki Spolecznej i Spraw Rodziny, 
poinformowala 0 pozytywnyrn zaopiniowaniu ww. projektu przez Komisj~ (Opinia Nr 28/12 
stanowi zalqcznik nr 27). 

Przewodnicza}cy Sejmiku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie przyj~cia do 
realizacji Wojew6dzkiego Prograrnu Przeciwdzialania Narkornanii na lata 2011 - 2016. 
Zapytal kto z radnych jest za podj~ciern uchwaly, kto jest przeciwny, kto wstrzyrnal si~ 

od glosowania? 

Uchwala Nr XVII297/12 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejrnik jednoglosnie i stanowi 
zalqcznik nr 28. 
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Ad 11. 

Radni otrzyrnali projekt uchwa1y w sprawie akceptacji wniosku do Ministra Nauki 
Szkolnictwa Wyzszego dotycz!l.cego utworzenia "Pailstwowej Szkoly Zawodowej 

w Skarzysku - Karniennej" (zalqcznik nr 29). 

Nast~pnie glos zabra1 Jacek Kowalczyk - Dyrektor Departamentu Promocji, Edukacji, 
Kultury, Sportu i Turystyki, kt6ry przedstawil ww. projekt, orn6wi1 jego treSc, a nast~pnie 
wni6s1 0 przyj~cie przez Sejrnik. 

Marzena Marczewska, przewodnicz~ca Komisji Edukacji Kultury i Sportu, 
poinforrnowa1a 0 pozytywnyrn zaopiniowaniu ww. projektu przez Kornisj~ (Opinia Nr 26112 
stanowi zalqcznik nr 30). 

Olos w dyskusji zabrali: 

radna Marzena Marczewska stwierdzila, iz aby utworzyc Panstwow!l. Szko1~ Zawodow!l. 
w SkarZysku - Karniennej konieczne jest przeprowadzenie konsultacji z rektorarni kieleckich 
uczelni panstwowych w celu ustalenia rnozliwosci wsp6ldzialania przy tworzeniu kierunk6w, 
jakie rnialyby w przysz10sci powstac w Panstwowej Wyzszej Szkoly Zawodowej 
w Skarzysku Karniennej, 

radna Jolanta Kr~cka zlozyla gratulacje Dyrektorowi Departarnentu Prornocji, Edukacji, 
Kuitury, Sportu i Turystyki - Jackowi Kowalczykowi za podj~cie inicjatywy dotycz!l.cej 
utworzenia Pailstwowej Szko1y Zawodowej w Skarzysku - Karniennej. Jednoczesnie radna 
popar1a opini~ radnej Marzeny Marczewskiej zwi!l.zan!l. z potrzeb!l. przeprowadzenia 
konsultacji z rektorarni kieleckich uczelni panstwowych, 

radny Grzegorz Galuszka jako dziekan Wydziaru Nauk 0 Zdrowiu Wyzszej Szkoly 
Ekonornii i Prawa irn. prof. Edwarda Lipinskiego odni6s1 si~ do tego problernu i poparl 
utworzenie Panstwowej Szkoly Zawodowej w Skarzysku - Karniennej. Zwr6cil uwag~, 
iz chodzi przede wszystkirn 0 dost~pnosc do ksztalcenia tyrn, kt6rzy rnieszkaj!l. w tyrn 
regionie, bez ponoszenia dodatkowych kosztow z tytulu wynajrnowania rnieszkania 
w Krakowie, w Warszawie czy ponoszenia r6wniez nie rna1ych koszt6w w zwi!l.zku 
ze studiowaniern rnlodziezy z tarntego regionu na Akadernii Swi~tokrzyskiej 
w Kielcach, 

radna Marzena Marczewska przypornnia1a, iz nie jest przeciwnikiern utworzenia 
Panstwowej Wyzszej Szko1y Zawodowej, natorniast uwaza, iz kierunki tarn obecne powinny 
byc zgodne z przernyslern jaki funkcjonuje w rniescie, 

dyrektor Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki - Jacek 
Kowalczyk zaapelowa1, aby dac szanse powstania Panstwowej Szko1y Zawodowej 
w SkarZysku Karniennej, 

radna Marzena Marczewska przypomniala po raz kolejny, iz jest za powolaniem PWSZ 
w Skarzysku - Kamiennej, natorniast apeluje do dyrektora Departarnentu Promocji, Edukacji, 
Kultury, Sportu i Turystyki - Jacka Kowalczyka, aby w przyszlosci wzi!l.C pod uwag~ 
utworzenie tarn kierunk6w innych poza turystyk!l. i bezpieczenstwem, a takze, aby w tym 



zakresie pami~tac 0 wspolpracy z uczelniami wyzszymi, choeby dlatego, ze potrzebna jest 
zgoda rektora na podj~cie pracy na drugim etacie, 

radna Agnieszka Buras odnoszllc si~ do slOw radnego Grzegorza Galuszki potwierdzila, 
iz teren Skarzyska - Kamiennej jest terenem specyficznym. Wyst~puje tam duze bezrobocie 
jak r6wniez bardzo niskie zarobki. Zdaniem radnej utworzenie Panstwowej Szkoly 
Zawodowej b~dzie dla mlodziezy duZ!:l szansll. przede wszystkim umozliwi to studiowanie 
wielu osobom, kt6rych mozliwosci finansowe nie sll wystarczajllce na pokrycie 
zakwaterowania w innym miescie czy pokrycie kosztow dojazdu. 

Przewodnicz~cy Sejmiku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie akceptacji 
wniosku do Ministra nauki i Szkolnictwa Wyzszego dotycZllcego utworzenia "Panstwowej 
Szkoly Zawodowej w SkarZysku Kamiennej" Zapytal kto z radnych jest za podj~ciem 
uchwaly, kto jest przeciwny, kto wstrzymal si~ od glosowania? 

Uchwala Nr XVII298/12 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejmik jednoglosnie i stano wi 
zalqcznik nr 31 do protokolu. 

Ad 12. 

Radni otrzymali projekt uchwaly w sprawie ustalenia nowego przebiegu drogi wojewodzkiej 
Nr 753 (zalqcznik nr 32). 

Nast~pnie glos zabral Czlonek Zarz~du Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego - Jan 
Mackowiak, ktory przedstawil ww. projekt, om6wil jego trese, a nast~pnie wni6s1 0 przyj~cie 

przez Sejmik. 

Grzegorz Galuszka, przewodnicz~cy Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 
i Wsp61pracy z Zagranic~, poinformowal 0 pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu 
uchwaly przez Komisj~ (Opinia Nr 35/12 stanowi zalqcznik nr 33). 

Glosow w dyskusji nie bylo. 

Przewodnicz~cy Sejmiku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie ustalenia 
nowego przebiegu drogi wojewodzkiej Nr 753. Zapytal kto z radnych jest za podj~ciem 
uchwaly, kto jest przeciwny, kto wstrzymal si~ od glosowania? 

Uchwala Nr XVII299/12 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejmik jednoglosnie i stanowi 
zalqcznik nr 34. 

Ad 13 -17. 

Radni otrzymali projekty uchwal w sprawie: 
- wyznaczenia aglomeracji Gowarczow (zalqcznik nr 35), 
- wyznaczenia aglomeracji Dzialoszyce (zalqcznik nr 36), 
- wyznaczenia aglomeracji Nowy Korczyn (zalqcznik nr 37), 
- wyznaczenia aglomeracji Opatow (zalqcznik nr 38), 

wyznaczenia aglomeracji Skarzysko - Kamienna (zalqcznik nr 39). 



Nast~pnie glos zabral Czlonek Zarz~du Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego - Piotr Zol~dek, 
kt6ry przedstawil ww. projekty, om6wil ich trese, a nast~pnie wni6s1 0 przyj~cie przez 
Sejmik. 

Mieczyslaw Sas, zast~pca przewodnicz~cego Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej 
i Ochrony Srodowiska, poinformowal 0 pozytywnym zaopiniowaniu ww. projekt6w uchwal 
przez Komisj~ (Opinie Nr: 86112,87112,89112,88112,90112 stanowiq kolejno zalqczniki nr: 
40,41,42,43,44). 

Glos6w w dyskusji nie bylo. 

Przewodnicz~cy Sejmiku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie wyznaczenia 
aglomeracji Gowarcz6w. Zapytal kto z radnych jest za podj~ciem uchwaly, kto jest 
przeciwny, kto wstrzymal si~ od glosowania? 

Uchwala Nr XVII300/12 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejmik jednoglosnie i stano wi 
zalqcznik nr 45. 

Przewodnicz~cy Sejmiku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie wyznaczenia 
aglomeracji Dzialoszyce. Zapytal kto z radnych jest za podj~ciem uchwaly, kto jest 
przeciwny, kto wstrzymal si~ od glosowania? 

Uchwala Nr XVII301112 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejmik jednoglosnie i stanowi 
zalqcznik nr 46. 

Przewodnicz~cy Sejmiku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie wyznaczenia 
aglomeracji Nowy Korczyn. Zapytal kto z radnych jest za podj~ciem uchwaly, kto jest 
przeciwny, kto wstrzymal si~ od glosowania? 

Uchwala Nr XVII302/12 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejmik jednoglosnie i stano wi 
zalqcznik nr 47. 

Przewodnicz~cy Sejmiku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie wyznaczenia 
aglomeracji Opat6w. Zapytal kto z radnych jest za podj~ciem uchwaly, kto jest przeciwny, 
kto wstrzymal si~ od glosowania? 

Uchwala Nr XVII303/12 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejmik jednoglosnie i stanowi 
zalqcznik nr 48. 

Przewodnicz~cy Sejmiku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie wyznaczenia 
aglomeracji Skarzysko - Kamienna. Zapytal kto z radnych jest za podj~ciem uchwaly, kto jest 
przeciwny, kto wstrzymal si~ od glosowania? 

Uchwala Nr XVII304112 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejmik jednoglosnie i stanowi 
zalqcznik nr 49. 



Ad 18 i 19. 

Radni otrzymali projekty uchwal w sprawie: 
- zmiany uchwaly Nr XV/275/11 Sejmiku Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego 

z dnia 29 grudnia 2011 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego na lata 2012 2038 (zalqcznik nr 50), 
zmian w budzecie wojewodztwa na 2012r. (3 uchwaly) (zalqczniki nr 51,52,53). 

Maria Fidziiiska-Dziurzyiiska - Skarbnik Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego przedstawila 
ww. projekty, omowila ich trese, a nast~pnie wniosla 0 przyj«cie przez Sejmik. 

Ryszard Nosowicz, przewodnicz~cy Komisji Budzetu i Finans6w, poinformowal 
o pozytywnym zaopmlOwaniu ww. projekt6w uchwal przez Komisj« 
(Opinie Nr: 99112,100112,101112,102112 stanowiq kolejno zalqczniki nr: 54,55,56,57). 

Glos w dyskusji zabrala radna Jolanta Kr~cka, kt6ra zwrocila uwag~, iz w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej nie zostala zawarta droga 744. 

Przewodnicz~cy Sejmiku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie zmiany 
uchwaly Nr XV/275/11 Sejmiku Wojewodztwa Swi«tokrzyskiego z dnia 29 grudnia 2011 
roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego na lata 
2012 2038. Zapytal kto z radnych jest za podj«ciem uchwaly, kto jest przeciwny, 
kto wstrzymal si~ od glosowania? 

Uchwala Nr XVII305112 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejmik jednoglosnie i stanowi 
zalqcznik nr 58. 

Przewodnicz~cy Sejmiku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie zmian 
w budzecie wojew6dztwa na 2012r. Zapytal kto z radnychjest za podj~ciem uchwaly, kto jest 
przeciwny, kto wstrzymal si« od glosowania? 

Uchwala Nr XVI/306112 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejmik jednoglosnie i stanowi 
zalqcznik nr 59. 

Przewodnicz~cy Sejmiku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie zmian 
w budZecie wojewodztwa na 2012r. Zapytal kto z radnychjest za podj~ciem uchwaly, kto jest 
przeciwny, kto wstrzymal si« od glosowania? 

Uchwala Nr XVI/307/12 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejmikjednoglosnie i stanowi 
zalqcznik nr 60. 

Przewodnicz~cy Sejmiku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie zmian 
w budzecie wojewodztwa na 2012r. Zapytal kto z radnychjest za podj~ciem uchwaly, kto jest 
przeciwny, kto wstrzymal si~ od glosowania? 

Uchwala Nr XVI/308112 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejmikjednoglosnie i stanowi 
zalqcznik nr 61 do protokolu. 
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Ad 20. 

W "sprawach r6znych" glos zabrali: 

radny Lech Janiszewski odni6sl si~ do dyskusji jaka wynikla w pUnkcie "interpelacje 
i zapytania". Przypomnial, iz jako Wicewojewoda Swi~tokrzyski byl zmuszony stawiac czola 
oskarzeniom 0 to, ze reprezentowany przez niego r~d zagraZa demokracji. Przypomnial 
o tym w kontekscie ostatnich wydarzen, zwi'lzanych z podpisaniem przez Rz'ld umowy 
ACTA, zagraZaj'lcej wolnosci w Intemecie oraz zwhtzanych z tym protestach w calej Polsce. 
Ludzie zaczynaj'l dostrzegac pewne procesy, kt6re nie powinny miec miejsca. Kolejnym 
niepokoj'lcym zjawiskiem jest proces przyznawania koncesji dla TV Trwam przez Krajow'l 
Rad~ Radiofonii i Telewizji. Nie udzielenie tej koncesji b~dzie ograniczac prawo znacz'lcej 
ilosci os6b do przysluguj'lcych im informacji. Radny wyrazil nadziej~, iz Stefan Pastuszka -
Czlonek Krajowej Rady Radiofonii i Telewizji, byly przewodnicz'lcy Sejmiku, b~dzie czuwal, 
aby proces przyznania tej koncesji zakonczyl si~ w spos6b wlasciwy. 

Na zakonczenie przewodnicz~cy Sejmiku wyrazil radosc z obecnosci podczas sesji Sejmiku 
uczni6w II Liceum Og6lnoksztalc'lcego im. Jana Sniadeckiego w Kielcach. Wyrazil nadziej~, 
iz niekt6rzy z nich w przyszlosci b~d'l reprezentowac swoich przedstawicieli w Sejmiku. 

Ad 21. 

Przewodnicz~cy Sejmiku podzi~kowal zebranym za dyscyplin~ i porz'ldek panuj'lcy na sali, 
a nast~pnie zamkn'll obrady XVI sesji Sejmiku Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego. 

Sekretarze obrad 

Radny Grigor Szaginian ...... -rr......., Radny Mieczyslaw Sas ... ~ 


Protok61 sporzt{! ili:, 

Justyna Kobiec. . ...... . 


<~~
Michal W 6jcik ... '," .. : ....... .. 



